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Protokół nr 3/2024
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

odbytego w dniu 11 września 2024 r.

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło w sali obrad
(pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32.

W posiedzeniu uczestniczyła Klaudiusz Widera, radca prawny.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05, stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Jacek Król. (W chwili rozpoczęcia obrad wszyscy
radni byli obecni).
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Rewizyjnej są prawomocne.

Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Zgłaszanie wniosków do projektu budżetu miasta na rok 2025.
4. Powołanie zespołu kontrolnego do kontroli działalności Miejskiego Zakładu

Komunikacyjnego w latach 2022 – 21.05.2024.
5. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
6. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji zapytał, czy są jakieś wnioski do porządku, jednakże
w związku z brakiem osób zgłaszających wnioski, przeszedł do kolejnego punktu
porządku obrad.
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Ad 3.
Zgłaszanie wniosków do projektu budżetu miasta na rok 2025.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zaproponowała wniosek w sprawie zwiększenia środków
finansowych o 50% na remonty pustostanów. Taki wniosek radni poprzedniej kadencji
składali co roku do budżetu od 2019/2020 roku, ponieważ przy czynnościach
kontrolnych w Miejskim Zarządzie Budynków Komunalnych pojawiła się taka
potrzeba. Wyjaśniła, iż pustostany tracą na wartości aż czterokrotnie przez opłaty
eksploatacyjne, opłaty do RSM, gmina nie uzyskuje przychodów w postaci czynszu
oraz im dłużej stoją nieużytkowane tym remonty okazują się jeszcze bardziej
kosztowne.

Marek Piasecki również zaproponował wniosek do budżetu miasta, ponieważ
Kędzierzyn-Koźle posiada poważny problem z depopulacją szczególnie młodych
ludzi. Przypomniał, iż gmina co roku dopłaca do edukacji dzieci i młodzieży
z własnych środków około 40 mln zł, która później wyjeżdża m. in. do innych
większych miast i już nie wraca. Zasugerował, aby np. zabezpieczyć w budżecie
kwotę na stypendia dla studentów z Kędzierzyna-Koźla, którzy po zakończeniu szkoły
musieliby przepracować w Kędzierzynie-Koźlu np. 5 lat. Na początek można
zabezpieczyć kwotę dla 5 uczniów najlepiej uczących się. Koszt studenta to około
1500-2500 zł za czesne za jakąś stancje oraz kieszonkowe, więc w sumie 3 tys zł
powinno wystarczyć. Jeśli taka kwota nie starczałaby to student może jeszcze wziąć
kredyt studencki. Dodał, iż jeśli kwota zostanie zabezpieczona to radni podejmą
szczegółową decyzję tj. czy tylko studenci medycyny będą otrzymywać stypendia, czy
absolwent może mieszkać na terenie powiatu, ponieważ powiat również będzie chciał
zabezpieczy taką kwotę itp.

Katarzyna Kukolka-Bogocz wyraziła zadowolenie z propozycji radnego Marka
Piaseckiego, aby zatrzymywać młodzież w mieście.

Fabian Pszon uważa, że jeśli gmina przyszłemu lekarzowi zasponsoruje studnia
np. w wysokości 100 tys zł to i tak będzie wolał mieszkać w Warszawie, a 100 tys zł
spłaci gminę w trzy miesiące, ponieważ tam tyle zarobi. Tak więc otrzyma tylko od
gminy tzw. kredyt zero procentowy. Radny zwrócił uwagę, że lepszym pomysłem
byłoby, aby gmina przyznawała mieszkania po zakończeniu studiów. Poruszył
kwestię, że warunek przepracowania w gminie również może nie być dobrym
pomysłem, ponieważ co w sytuacji, jeśli nie będzie wolnego stanowiska pracy
wymarzonego przez absolwenta albo lekarz psychiatra chciałby pracować w innym
miejscu niż zamieszkuje, ponieważ negatywnie może to wpłynął na ich życie itp.
Kończąc dodał, że oczywiście próba zatrzymania młodych ludzi jest ważna, ale trzeba
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pamiętać, że z niewolnika nie ma pracownika. Natomiast propozycja mieszkań
mogłaby już ściągną młodych po studniach.

Jacek Król zasugerował, aby mieszkania były przyznawane na 5 lat, ponieważ
czasookres stabilizacji, w której możesz sobie wyrobić markę zawodową jest na tyle
długi, że później będzie łatwiej zaistnieć na rynku pracy.

Agata Blachucik podzieliła się opinią, aby spróbować wdrożyć propozycję radnego
Marka Piaseckiego jako tzw. program pilotażowy nawet z ryzykiem, że ktoś potraktuje
dofinansowanie studiów jako zero procentowy kredyt.

Marek Piasecki dodał, iż można w umowie zamieścić zapis, że jak ktoś po studiach
jednak nie będzie chciał mieszkać i pracować w gminie to ma zwrócić gminie środki
wraz z odsetkami.

Fabian Pszon poinformował, że można zrobić np. jak w Anglii. Student otrzymuje
kredyt i może spłacić go na dwa sposoby tj. może środki finansowe oddać albo
pracować w Anglii i kredyt z biegiem czasu jest częściowo umarzany.

Agata Blachucik poinformowała, iż w szkołach taki kredyt/umowa są podpisywane
z dyrektorem i szkoła opłaca studia, a nauczyciel jest zobowiązany przepracować kilka
lat w danej szkole.

Jacek Król zwrócił uwagę na żart, że lekarz specjalista w dzisiejszych czasach zarabia
tyle ile chce i niestety trochę tak jest, co wynika z braku lekarzy. Również uwaga, że
trzeba spróbować stworzyć taki program i zobaczyć jak to będzie funkcjonowało.

Wiesław Fąfara uważa, że przyszły lekarz rzeczywiście raczej nie wróci do
Kędzierzyna-Koźla tylko odda gminie środki za stypendia. Radny stwierdził, że należy
się skupić na przyznawaniu mieszkań.

W związku z powyższym przewodniczący komisji poddał pod głosowanie wniosek
o zwiększenia środków finansowych o 50% na remonty pustostanów.

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (9)
Agata Blachucik, Grzegorz Draguła, Wiesław Fąfara, Jakub Gładysz, Tomasz Kiel,
Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki, Fabian Pszon
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Komisja jednogłośnie pozytywnie (9 głosami „za”) przyjęła ww. wniosek.

Następnie Marek Piasecki wniósł o zabezpieczenie w budżecie na 2025 r. kwoty
90 tys. zł na poczet programu stypendialnego dla studentów z Kędzierzyna-Koźla
z gwarancją przepracowania 5 lat i zamieszkania na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle
(gmina przyzna mieszkanie po zakończeniu studiów).

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (9)
Agata Blachucik, Grzegorz Draguła, Wiesław Fąfara, Jakub Gładysz, Tomasz Kiel,
Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki, Fabian Pszon

Komisja jednogłośnie pozytywnie (9 głosami „za”) przyjęła ww. wniosek.

Ad 4.
Powołanie zespołu kontrolnego do kontroli działalności Miejskiego Zakładu
Komunikacyjnego w latach 2022 – 21.05.2024.

Komisja wybrała skład osobowy zespołu kontrolnego wzmiankowanej wyżej kontroli:
1) Jacek Król - kierownik zespołu;
2) Katarzyna Kukolka-Bogocz - członek zespołu;
3) Jakub Gładysz - członek zespołu;
4) Marek Piasecki - członek zespołu;
5) Grzegorz Draguła- członek zespołu,

oraz termin kontroli od 12 września 2024 r. do 31 grudnia 2024 r.

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (9)
Agata Blachucik, Grzegorz Draguła, Wiesław Fąfara, Jakub Gładysz, Tomasz Kiel,
Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki, Fabian Pszon

Komisja jednogłośnie pozytywnie (9 głosów ,,za”) zaakceptowała skład osobowy oraz
termin kontroli.
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Ad 5.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła wstępny termin kolejnego posiedzenia na 23 października 2024 r.
godz. 16:00.

Ad 7.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Jacek Król podziękował za uczestnictwo w posiedzeniu,
po czym o godz. 17:20 zamknęła obrady Komisji Rewizyjnej.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI

Jacek Król (-)

Protokołowała Joanna Motyl


